

Unit 1 / page 7 :

Write an e-mail to a classmate friend telling him / her about a problem in your class / school and give your opinion to solve it.

Subject : a school problem

Hi [Classmate's Name],

I hope you're doing well. I want to talk about a problem with the school bus. It's often late, and we don't start the lesson on time. I think we should ask the teacher to talk to the driver about coming earlier or ask for a different driver. What do you think?

Email me soon,

[Your Name]

مرحباً [اسم زميل الدراسة]،

أتمنى أن تكون بخير. أريد أن أتحدث عن مشكلة تتعلق بحافلة المدرسة. غالباً ما تتأخر الحافلة ولا نبدأ الدرس في الموعد المحدد. أعتقد أنه يجب أن نطلب من المعلم التحدث إلى السائق بشأن الحضور مبكراً أو طلب سائق آخر.

ماذا تعتقد؟

راسلني في أقرب وقت،

[اسمك]

Unit 2 / page 11 :

Write a good paragraph about the characteristics of your friend.

My friend, Ali, is a fantastic person. We have known each other for five years. He is tall and thin, with curly hair and green eyes. Ali is loyal and always keeps my secrets. He is also supportive and stands by me whenever I need help. I feel lucky to have him as my friend.

صديقي علي شخص رائع. نعرف بعضنا البعض منذ خمس سنوات. إنه طويل ونحيف، وشعره مجعد وعيناه خضراوتان. علي مخلص ويحتفظ دائماً بأسراري. كما أنه داعم ويقف بجانبني كلما احتجت إلى المساعدة. أشعر بالحب لوجوده كصديق لي.

Unit 3 / page 15 :

Write a paragraph about a hobby you like.

One of my favourite hobbies is photography. It helps me remember special moments. I enjoy taking photos of my friends, family, and nature. However, sometimes my pictures are not clear, but I keep trying. On the other hand, after I take a good photo, I feel very happy and proud.

من هواياتي المفضلة التقاط الصور، فهي تساعدني على تذكر اللحظات المميزة، أنا أستمتع بالتقاط صور لأصدقائي وعائلتي والطبيعة، ولكن في بعض الأحيان لا تكون صوري واضحة، ولكنني أحاول دائماً. ومن ناحية أخرى، بعد التقاط صورة جيدة، أشعر بسعادة وفخر كبيرين.

Unit 4 / page 19 :

Write about a previous experience that you learnt from.

One day, a stranger asked to borrow my phone to make a call. I gave it to him and waited aside. Suddenly, he ran away with my phone! I was shocked and felt very upset. From that day, I learned not to trust strangers with my things. It's important to be careful.

ذات يوم طلب مني شخص غريب أن يستعير هاتفي لإجراء مكالمة. أعطيته إياه وانتظرت جانباً. وفجأة هرب بهاتفي! شعرت بالصدمة والانزعاج الشديد. ومنذ ذلك اليوم، تعلمت ألا أثق بالغرباء فيما يتعلق بأشياءتي. من المهم أن أكون حذراً.

Unit 5 / page 23 :

Write about the advantages and disadvantages of social media.

Social media has both positive and negative effects on our lives. I think it is a good way to stay connected with family and friends, and it is an important source of information. However, I don't think it is good for those who spend too much time online, or those who use fake accounts. We should use social media carefully.

وسائل التواصل الاجتماعي لها آثار إيجابية وسلبية على حياتنا. أعتقد أنها طريقة جيدة للبقاء على اتصال مع العائلة والأصدقاء، وهي مصدر مهم للمعلومات. ومع ذلك، لا أعتقد أنها جيدة لأولئك الذين يقضون الكثير من الوقت عبر الإنترنت، أو أولئك الذين يستخدمون حسابات مزيفة. يجب أن نستخدم وسائل التواصل الاجتماعي بعناية.

Unit 6 / page 27 :

Write a short paragraph about how new inventions changed the way we live.

I think new inventions have changed the way we live. For example, the internet helps us talk to people far away and find information quickly. In addition, I believe smartphones help us call and text friends easily. We can also take beautiful pictures with them. In conclusion, these inventions have made our lives better.

أعتقد أن الاختراعات الجديدة قد غيرت طريقة حياتنا. على سبيل المثال، يساعدنا الإنترنت في التحدث إلى أشخاص بعيدين والعثور على المعلومات بسرعة. بالإضافة إلى ذلك، أعتقد أن الهواتف الذكية تساعدنا في الاتصال بالأصدقاء وإرسال الرسائل النصية إليهم بسهولة. كما يمكننا التقاط صور جميلة معهم. في الختام، لقد جعلت هذه الاختراعات حياتنا أفضل.

Best wishes

Mr. Haider Al-Atrash